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B e t æ n k n i n g  

o v e r  fors lag  t i l  lov  o m  ove r fø re l s e  a f  de  a f  S a m f u n d e t  og H j e m m e t  for  

Vanføre  d r e v n e  o r t o p æ d i s k e  h o s p i t a l e r  og a f d e l i n g e r  

t i l  a m t s k o m m u n e r n e  m .  fl. 

(Afgivet af kommunaludvalget den 12. maj 1977). 

Udvalget har behandlet lovforslaget i 3 
møder og har herunder stillet spørgsmål til 
indenrigsministeren, som denne har besva- 
ret skriftligt. 

Herefter indstiller et flertal (socialdemo- 
kratiets, venstres, det konservative folke- 
partis, centrum-demokraternes, socialistisk 
folkepartis, det radikale venstres og kriste- 
ligt folkepartis medlemmer af udvalget) lov- 
forslaget til vedtagelse uændret. 

Et mindretal inden for flertallet (venstres 
medlemmer af udvalget) forudsætter her- 
ved, at der med overførelsen af de af lov- 
forslaget omfattede ortopædiske hospitaler 
og afdelinger til amtskommunerne ikke sker 
en uheldig spredning af den ortopædiske 
ekspertise til skade for patienterne. Mindre- 
tallet forudsætter endvidere, at indplacerin- 
gen af personalet foretages på rimelige vil- 
kår og under hensyn til den ekspertise, dette 
personale besidder. 

Et andet mindretal inden for flertallet (det 
radikale venstres medlem af udvalget) be- 
klager, at det ikke ved forhandling med de 
kommunale myndigheder er lykkedes at nå 
til samme sikre stilling for Ortopædisk Hospi- 
tal i København som for det øvrige land. 

Et mindretal (fremskridtspartiets med- 
lemmer af udvalget) indstiller lovforslaget 
til forkastelse ved 3. behandling, idet frem- 
skridtspartiet er af den opfattelse, at hele 
sygehussektoren bør overføres til staten, 

hvilket giver mulighed for central styring, 
hvorved ressourcespild undgås og mindre 
administrationsudgifter opnås. 

Et andet mindretal (Danmarks kommunis- 
tiske partis medlem af udvalget) indstiller 
lovforslaget til vedtagelse med de af mindre- 
tallet stillede ændringsforslag, idet mindre- 
tallet ønsker at understrege, at amtskommu- 
nerne og staten fortsat i et bestemt omfang 
skal benytte de skomager- og bandagevirk- 
somheder, der beskæftiger handicappede. 

Et tredie mindretal (Danmarks retsfor- 
bunds medlem af udvalget) indstiller lovfor- 
slaget til forkastelse ved 3. behandling under 
indtryk af, at der hverken er tilvejebragt 
dokumentation for, at den offentlige over- 
tagelse af de af Samfundet og Hjemmet for 
Vanføre hidtil løste opgaver vil billiggøre 
disses løsning, eller at behandlingen vil blive 
bedre. 

Der er grund til at holde sig tilbage over 
for ødelæggelse af organisatoriske struktu- 
rer, der har vist sig i praksis at kunne løse 
opgaver på en særdeles tilfredsstillende må- 
de, set både fra patienternes og samfundets 
side. 

Under indtryk af, at den overordnede sy- 
gehusplanlægning inden for hele hovedstads- 
området fortsat er i støbeskeen, forekom- 
mer det yderligere at være et forsøg på at 
foregribe begivenhedernes gang i dag at op- 
bygge en organisatorisk struktur for be- 
handling, som tilsigtes med lovforslaget. 
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Ændr ings fo r s l ag .  

Af et mindretal (Kaj Hansen (DKP)): 

Til § 5. 
1) Efter stk. 1 indsættes som nyt stykke: 

"Stk. 2. På de i §§ 1 og 2 nævnte institu- 
tioner skal der fortsat være et tilstrækkeligt 
antal sengepladser til klassisk ortopædi." 

Til § 6. 
2) Efter stk. 11 indsættes som nyt stykke: 
홢Stk. 12. Ved fremtidige ansættelser inden 

for de i § 1 nævnte afdelinger og det i § 2 
omhandlede hospital prioriteres de grupper 
af vanføre og handicappede, der tidligere 
har kunnet finde beskæftigelse inden for de 
her omhandlede områder, idet især de unge 
handicappede prioriteres ved elevansættel- 
ser." 

Bemærkn inger .  

Til nr. 1. 
Forslaget tager sigte på at sikre, at der 

ikke fremover sker en lavere prioritering af 
den klassiske ortopædi til fordel for den a- 
kutte ortopædiske kirurgi. 

Til nr. 2. 
Der skal især henvises til artikler i Van- 

førebladet nr. 11/12 1976 om 홢Handicappe- 
des beskæftigelse inden for den offentlige 
sektor" og til læserbrev i samme blad nr. 
1/77, s. 4. 

Forslagsstillerne finder det vigtigt, at der 
også fremover sikres de handicappede be- 
skæftigelsesmuligheder inden for de områ- 
der, som de har vist sig i stand til at klare 
hidtil på udmærket vis. 

Møller Andersen (S). Jør g en Frederiksen (S). Henning Jensen (S), 
formand. 

Svend Erik Rasmussen (S). Karl Nielsen (S). Marinus Sørensen (S). 

Bernhard Baunsgaard (RV). Jens Peter Jensen (V). Aksel Pedersen (V). 

Karen Thurøe Hansen (KF) .  Jes Schmidt (GD). Arne Bjerregaard (KrF).  

Maisted (FP) .  Tang Sørensen (FP) .  Hiortlund Christensen (DR). 

Alfred Andersen (SF).  Kai Hansen (DKP),  
næstformand. 

Partiet VS var ikke repræsenteret ved medlemmer i udvalget. 


